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MUISTIO 
Karvianjoki –ryhmä 
9. kokous 
 
Aika: Torstai 08.10.2009 kello 10.00-13.10 
Paikka: Honkajoen kunnanvirasto, Porhontie 5 38950 Honkajoki 
 
 
1. Avaus  
 
Puheenjohtaja avasi kokouksen. Jäsen/osallistujaluettelo päivitettiin muistion liitteeksi.  
 
 
2. Edellisen kokouksen muistio 
 
8. kokouksen muistio hyväksyttiin. 
 
 
3. Karvianjoen vesistö Honkajoen kunnan näkökulmasta 
 
Kunnanjohtaja Mauno Mäkiranta toivotti osallistujat tervetulleiksi ja kertoi, että Honkajoen kunnalla on yleensä vireillä 
eräitä veteen liittyviä hankkeita. Muun muassa rantaosayleiskaava on laadittu – rantarakennuspaikat eivät tosin ole 
osoittautuneet kovin suosituiksi. Karvianjoella on paljon merkitystä kunnan kannalta esimerkiksi kulttuuriympäristöarvo-
jen, virkistyskalastuksen, uimapaikkojen ja Jyllin leirikeskuksen muodossa. Vedenlaadun huononeminen kesällä haittaa 
vesien käyttöä – syihin pyritään pureutumaan, esimerkiksi parhaillaan ympäristöterveysvalvonta selvittää navettavesien 
kulkeutumista jokeen.  
 
Mäkiranta kertoi ajankohtaisesta hankesuunnitelmasta, jossa LEADER-osarahoitteisena hankkeena tavoitteena on sel-
vittää Honkajoen kunnan alueella mahdollisuudet ja laatia suunnitelmat Karvianjoen jokiuoman ja rantojen kunnosta-
miseksi ja puuaineksen hyödyntämiseksi bioenergiana (Honkajoen kunnanhallitus 08.10.2009 145 §).  

 
Lisäksi Mäkiranta loi katsauksen kunnan vilkkaaseen elinkeinoelämään – maa- ja metsätalouteen sekä turvetuotantoon, 
raskaskonekauppaan, elintarviketeollisuuteen ja kasvihuonetuotantoon ja Honkajoki Oy –destruktiolaitokseen. 
www.honkajoki.fi. 
 
Tauno Peltoniemi tiedusteli toimintaansa laajentavan destruktiolaitoksen jätevesien puhdistuksesta. Mäkiranta selvitti, 
että vuonna 2003 kunnan ja laitoksen jätevesien puhdistamot eriytettiin. Laajenevan toiminnan myötä destruktiolaitoksen 
jäteveden puhdistamoa laajennetaan ja työn kustannusarvio on 4 miljoonaa euroa. Työtä valmistelee saksalainen kon-
sultti, koska Suomessa ei ole vaadittavaa erikoisosaamista. Ympäristölupaprosessi on käynnissä. 
 
Altti Luoman tiedusteluun järvettömän kunnan mahdollisista "järventekohankkeista" Mäkiranta vastasi vireillä olleen 
muun muassa Rynkäjärven ennallistamisen, mutta hanke osoittautui hyvin kalliiksi. Harri Huhtinen toi esiin ajatuksen 
rakentaa samanaikaisesti järvenä ja vesistön varastoaltaana toimivan ratkaisun. 

http://www.honkajoki.fi/
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4. Karvianjoen vesistön säännöstelyjen kehittäminen –hankkeen tilanne 
 
Olli-Matti Verran sairastumisen vuoksi Elina Joensuu esitti Verran laatiman hankkeen ajankohtaiskatsauksen. Esitys on 
muistion liitteenä. 
 
Jorma Pohjavirta oli huolissaan virkistyskäytön häviämisestä lopulta voimatalouden edulle. Markku Impola linjasi, että 
voimatalous näkee veden mahdollisuutena. Kauko Heikkilä tähdensi vesistöjen laadullisesti ja määrällisesti hyvän tilan 
tärkeää merkitystä maaseudun elinvoimaisuudelle. Harri Huhtinen kaipasi aktiivisempaa saostusaltaiden tekemistä oji-
tuksiin. Juha Vanhapaasto puolestaan totesi omien kokemustensa mukaan saostusaltaat sisällytettävän automaattisesti 
ainakin metsäojitussuunnitelmiin. Elina Liinaharja kertoi, että kaikki vesiensuojelumenetelmät eivät teknisesti ole toteu-
tuskelpoisia kaikkialla – esimerkiksi Karvianjoen alueella on varsin vähän mahdollisuuksia perustaa kosteikkoja.   
 
Mika Marttunen totesi, että Harri Huhtisen ehdottama esityksessä tarkasteltujen järvien kokojen esittäminen tuo asioiden 
käsittelyyn tärkeää lisäinformaatiota ja toteutetaan. Marttunen vastasi Jarmo Salmion kysymykseen, että esitetty VIRKI-
malli käsittelee koetun virkistyshaitan määrän kerrottuna käytöllä, jolloin syntyy eroja samoilla vedenkorkeuden muutok-
silla vuoden mittaan. Juhani Dahl, Elina Joensuu ja Kari Ranta-aho pohtivat intressitahojen riitaantumisen huonoja puolia 
ja toisaalta ehkä "kunnon tappelun tekevän joskus hyvääkin"? 
 
Tauno Peltoniemi toi jälleen esille Lakeuden vesi Oy:n pohjaveden ottohankkeen Karviassa. Kari Ranta-aho ja Markku 
Suominen totesivat hankkeen etenevän lupaprosessina, joissa myös eri intressit käsitellään.  
 
 
5. Karvianjoen tulevaisuustarkastelut – hankkeen tilanne 
 
Suomen ympäristökeskuksen johtava asiantuntija Mika Marttunen esitteli hankkeen tilanteen. Esitys on muistion liittee-
nä.  
 
Mika Marttunen vastasi Harri Huhtisen ja Juhani Dahlin puheenvuoroihin, että peltoviljelyssä fosforilannoituksen määrää 
on vähennetty jo vuosien ajan ja lisäksi tärkeitä kuormitukseen vaikuttavia tekijöitä ovat esimerkiksi viljelymenetelmä ja 
vesistön sisäinen fosforikierto. 
 
 
6. Vesistöalueen kehittämisohjelma  
 
Elina Joensuu esitteli vesistöalueen kehittämisohjelman hankealoitteiden 01.04.2009 päivitetyn tilanteen. Todettiin, että 
Teemu Tuovisen ja Jarmo Salmion aloitteiden myötä ohjelma päivitetään 08.10.2009 tilanteeseen seuraavasti: 
 
Uudet hankkeet 
 

• Karvianjoen ekologinen verkosto (Teemu Tuovinen toimittaa kunnostusohjelmalle ideapaperin) 
• Karvianjoen vesistöalueen kattava "laskeutusallastarkastelu" eli vedentasausjärjestelmä 

 
Poistettavat hankkeet 
 
Ei. 
 
Päivitykset 

• Karvianjoen kunnostusohjelma 2007-2015, koordinaatiohanke, käynnissä 
• Kyynärjärven vedenpinnan nosto, aloitevaiheessa (alaryhmä perustettu) 
• Honkajoen Karvianjoki kuntoon, suunnitteluvaiheessa (alaryhmä perustettu) 
• Karhijärven kunnostustoimet, suunnitteluvaiheessa (alaryhmä perustettu) 
• Leväsjoen Alinenjärvi, käynnissä. 

 
Kehittämisohjelman hankealoitteet löytyvät Internetistä www.ymparisto.fi/satavesi > Ohjelman toiminta > Vesistöalue-
toiminta 2007-2013 > Karvianjoki > Karvianjoen vesistöalueen kehittämisohjelma. 
 

http://www.ymparisto.fi/satavesi
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7. Toimintakertomus 2009 ja toimintasuunnitelma 2010 
 
Sovittiin, että luonnos toimintakertomukseksi 2009 laaditaan ja lähetetään Karvianjoki-ryhmälle kommentoitavak-
si ennen sen käsittelemistä SATAVESI-vuosikokouksessa. 
 
Samu Numminen esitteli taustoja SATAVESI-ohjelman mahdollisesti uudistuvaksi toiminnaksi. Esitys on muistion liit-
teenä. Kari Ranta-aho linjasi, että yhdeksi vuoden 2010 tavoitteeksi pitäisi ottaa yhden konkreettisen hankkeen 
käynnistyminen jokaiselle Karvianjoen osa-alueelle. Luonnos toimintasuunnitelmaksi 2010 laaditaan ja lähete-
tään Karvianjoki-ryhmälle kommentoitavaksi ennen sen käsittelemistä SATAVESI-vuosikokouksessa. 
 
 
8. Tiedoksisaattoasiat 
 
Elina Joensuu esitteli vähintään suunnitteluvaiheeseen edenneiden hankkeiden kokonaistilanteen Karvianjoen 
kunnostusohjelmassa 2007-2015: 
 
Teemahankkeet 

 
1. Karvianjoen kunnostusohjelman EAKR-käynnistyshanke 2006-2007 

• 150 000 €, toteutettu 
2. Vuorovaikutuksen kehittäminen Karvianjoen kunnostuksessa –EAKR-hanke 2006-2007 

• 70 000 €, toteutettu 
3. Karvianjoen vesistömallin kehittäminen 2008- 

• eri rahoituslähteistä, käynnissä 
4. Karvianjoen vesistön säännöstelyjen MMM-kehittämishanke 2008-2010 

• ministeriön budjettivaroista, käynnissä 
5. Karvianjoen kunnostusohjelman MAKE-koordinaatiohanke 2008-2010 

• 141 000 €, käynnissä 
6. ForestFlood LIFE+ -hanke 2009-2012 

• Noin 1 000 000 €, hylätty 
7. Karvianjoen tulevaisuustarkastelut –EAKR-hanke 2008-2011 

• 195 000 €, käynnissä 
8. Paikkatieto informaation ja vuorovaikutuksen välineenä Itämereen laskevien jokivesistöjen alueella / Kokemä-

enjoen käyttötieto –EAKR- teemahanke 2009-2010 
• 100 000 €, käynnissä 

9. Kunnostusojitusten vesiensuojelu TehoVESU –luonnonhoitohanke  
• Noin 80 000 €, suunnitteluvaiheessa 

10. RESTORE (Rehabilitation Strategies and Technologies to Reach Good Chemical and Ecological Status) EU 7. 
puiteohjelma –hanke  

• 9 800 000 €, hylätty 
11. INTEG Vesiensuojelua maaseudun kaavoitukseen – integroitua suunnittelua mallinnuksen ja paikkatiedon so-

velluksella maaseutupolitiikan yhteistyöryhmä –hanke  
• 346 476 €, hylätty 

12. "Majava management" 
• suunnitteluvaiheessa 

 
Kohdehankkeet 
 

1. Pienvedet LUMENE ja V-S TE-keskus -hankkeet 2008 
• Noin 50 000 €, toteutettu 

2. Leväsjoen Alinenjärven kunnostus- ja hoitohanke 2009-2010, Siikainen 
• 50 000 €, käynnissä (www.alinenjarvi.fi) 

3. Ahlaisten vesien kunnostus ja käytön kehittäminen, Pori 
• suunnitteluvaiheessa 

4. Merikarvianjoen täydentävät kalatalouskunnostukset, Merikarvia 
• suunnitteluvaiheessa 

http://www.alinenjarvi.fi/
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5. Siikaisjärven vedennosto, Siikainen 
• suunnitteluvaiheessa 

6. Honkajoen Karvianjoki kuntoon, Honkajoki 
• suunnitteluvaiheessa 

7. Kyynärjärven vedenpinnan nosto, Kankaanpää 
• suunnitteluvaiheessa 

8. Karhijärven kunnostustoimet, Lavia 
• suunnitteluvaiheessa. 

 
 
Tietoa Selkämeren teemavuodesta löytyy www.rauma.fi/selkamerivuosi.  
 
Satakunnan rahoitusohjelmien 2007-2013 ajankohtaiseen tilanteeseen kannattaa perehtyä internet-sivuilla: 
 
MAKE ja Leader  
www.maaseutu.fi  
www.aktiivinen.fi > Aktiivinen Pohjois-Satakunta ry/Pohjois-Satakunnan Leader 
www.karhuseutu.fi  
 
EAKR  Interreg IVA 
www.satakunta.fi > Satakuntaliitto > Rahoitus 
 
EAKR ja LIFE+ 
www.ymparisto.fi > Alueelliset ympäristökeskukset > Lounais-Suomen ympäristökeskus > Rahoitus ja avustukset > EU-
rahoitus 
www.ymparisto.fi > Kansainväliset asiat > Europan unioni > Life+ -rahoitus. 
 
 
9. Mahdolliset muut asiat 
 
Ei ollut. 
 
  
10. Seuraavat kokoukset 
  
SATAVESI-vuosikokous on alkuvuodesta 2010. 
Karvianjoki-ryhmän seuraava kokous on torstaina 08.04.2010 Kauhajoella.  
 
 
11. Päätös 
 
Puheenjohtaja päätti kokouksen. 
 
 
 
 
 
 
Muistion laati 
 
Elina Joensuu 
Koordinaattori 

http://www.rauma.fi/selkamerivuosi
http://www.maaseutu.fi/
http://www.aktiivinen.fi/
http://www.karhuseutu.fi/
http://www.satakunta.fi/
http://www.ymparisto.fi/
http://www.ymparisto.fi/
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